
Årsmelding 2023

Styret har bestått av:
Arnt J. Johansen – formann
Håvard Olsen – nestformann
Deanne Hansen – sekretær
Ingvard Johansen – kasserer
Torgunn Grønnevik – styremedlem
Jon-Kåre Olufsen – 1. varamedlem
May Britt Jensen – 2. varamedlem

Det er holdt 3 styremøter som behandlet 15 saker i meldingsåret.

Årsmøte, medlemmer, økonomi og årsmelding.
Årsmøtet ble holdt onsdag 15. mars på Napoli restaurant, Sandnessjøen.
14 medlemmer var til stede. Økonomien er fortsatt meget god, med et betydelig overskudd i året 
som gikk. Antall betalende medlemmer ved årsskiftet var 79, mot 95 året før. Regnskapet følger 
kalenderåret. Denne årsmeldingen omhandler tiden fra 1. mars 2023 til årsmelding skrives i 2024.

Nettside og annen informasjon. 
Nettsiden har nå vært drevet i 13 år. Det er i meldingsåret lagt ut 15 nyheter, og et fåtall nye bilder 
ellers. Antall besøk på nettsiden er nå fallende. Digital modell og film om Skålvær i 1890-årene har 
vært presentert for besøkende ved enkelte anledninger. Brosjyren «Velkommen til Skålvær» er det 
fortsatt en del igjen av, og som fortsatt kan deles ut.

Samferdsel.
Etter nærmere ett års anmodninger om forbedring av vinterruten med hurtigbåt, lykkes det å få 
Skålvær inn på Brønnøyruten fra 1. september. Anløp på nordtur tirsdag og fredag ca kl 1135. 
Reisen fra Sandnessjøen til Skålvær tar sin tid, men turen til Sandnessjøen går direkte. Det ble i 
2023 registrert 180 anløp med tilsammen 561 reisende. 24 av disse benyttet Brønnøyruten.
(Anløp og passasjerer i 2022 var 132 og 420.) 

Dugnad og praktisk arbeid
April-mai: Hagen raket og gjort klar for sommeren. Bålpanne satt ut. Lagt ned to dreneringsrør 
gjennom veien langs fjøstomta. Litt mer grus lagt ut.
Juni: Første slått av sletter. Videreført ved flere tidspunkter utover sommeren.
Slått av hage og veier hele sommeren ved behov.
Juli: Kantslått av grøft langs hovedveien. Mer grus lagt ut på veien mellom Kirkebakken og Smio.
August: Kjellerbua og deler av kaihuset ble malt ved hjelp av betalt arbeidskraft. Kost og losji til 
arbeidsmann ble besørget gratis av medlemmer i foreningen. 
September-oktober: Ny type fugleskremsel hengt opp på hurtigbåtkaien for å holde hegrene unna.
Siste slått av veier. Opprydding av mindre omfang. Bålpanne tatt inn.
Forskjellige tidspunkter: Kaffe, vafler og omvisning for flere besøkende grupper.

Avtalte besøk av grupper. 
6. juni: Nordnorsk pensjonistskole, første skjærgårdstur. 26 deltakere. Omvisning, kaffe mm.
12. juni: Løkta museumsforening, 26 deltakere. Stor omvisning, kaffe vafler. En lang dag for
turdeltakerne. Dagen fikk en vanskelig start for vertskapet på grunn av strømstans. Aggregat ble tatt
i bruk til kaffe og vaffelproduksjon, men strømmen kom tilbake mens gjestene var underveis. Det 
var regn og vått denne dagen, men gruppen forlot øya i godt humør.



13. juni: Hemnes menighet. På en dags varsel. To timers besøk, og ingen bevertning bestilt. 
Gruppen hadde kirken som hovedmål, og hadde med både prest og organist. Det ble en stund i 
kirken med andakt og salmesang.
4. juli: Nordnorsk pensjonistskoles andre skjærgårdstur. Samme opplegg som 6. juni.
16. juli: Kirkesøndagen. Ca 45 passasjerer med kirkeskyss fra Sandnessjøen. Anslagsvis 30-40 
andre, inkludert private båter og tilstedeværende på øya. Noenlunde pent vær.
18. august: Planlagt besøk av en større gruppe bestående av foreningen Alost med deltakere også 
fra Vefsn og Leirfjord. Reisen ble avlyst på avreisetidspunktet på grunn av innstilt rutebåt.
25. august: Syv personer som skulle vært med på turen 18. august tok turen til Skålvær, og ble tatt 
imot på tradisjonell måte.

Styret for Skålvær friluftsområde.
Møte 6. november. Orientering fra kommunen angående diverse søknader. Orientering angående 
planer om oppgradering av veier og kultursti, og planer om tiltak med kirken.

Annet samarbeid med Alstahaug kommune. 
15. juni: Kommunal befaring med syv deltakere fra forskjellige etater. Grundig befaring av natur og
kultursti. Omfattende dronefotografering. Oppfølging av møtet i november. Kvalitetssikring 
angående skilttyper/veivisere og tekst på disse. Kirken, hagen og havneområdet var også tema 
denne dagen. Gruppen ble guidet av Nils Falch,
20.-21. september: Gjennomgang av status for trærne i gårdshagen. To mann fra trepleiefirma 
Ravn Hunstad, skogsjefen og kommunegartneren i Alstahaug. En del reduksjon av greiner og 
sikring av de mest utsatte trærne. Arnt J. var med og fulgte opp med rydding. Rapporten fra dette 
besøket ligger under nyheter på nettsiden skålværvel.no. 
13. november: Møte med flere etater angående utbedring av veier og stier. Detaljert skiltplan og 
nye ideer innen formidling av det som kan oppleves på Skålvær. Arnt J. og Nils F. deltok.

Planer og ønsker for sesongen 2024.
- Først og fremst å på nytt ta tak i det som var planlagt i 2023, og få sluttført mest mulig av det før 
man finner på nye prosjekter. Ting i den forbindelse: Maling av hagestakitt, beskyttelse mot groe på 
taket på kjellerbua og prosjektering av strømkabel til hagen og kjellerbua. Fjorårets skjema 
gjennomgåes utpå året, og nytt settes opp for 2025. Foreningens gode økonomi på den ene siden, og
noe laber kapasitet til praktisk utførelse, bør kunne åpne for bruk av betalt arbeidskraft ved visse 
anledninger.
- Videre regner vi med å fortsette stell av landskap på samme måte som før. Første prioritet klipping
av hagen og veiene som fortsatt er grasgrodde. Dernest slått av sletter og bakker med hovedvekt på 
det som er nærmest veien og mest synlig for besøkende. Alt avhengig av fungerende utstyr.
Veitistel finnes fortsatt vest på øya, og bør fortsatt bekjempes. Dugnadstimer noteres.
- Som tidligere forsøker vi å stille opp når større eller mindre grupper ønsker å besøke Skålvær. Så 
langt vet vi at kirkesøndagen er planlagt 14. juli. 
- Når det gjelder veier og stier har Alstahaug kommune kommet sterkere inn i bildet etter hvert. 
Natur og kulturstien har fått ny oppmerksomhet. En skiltplan er under arbeid, og det er planlagt 
trinnvis oppgradering til universell utforming. I første trinn fram forbi fjøstomta, og i trinn to opp til
kirken. Kommunen har søkt om ganske mye offentlige midler, og har fått tilsagn på flere punkter.
Velforeningen kommer ganske sikkert til å bli involvert i noe av arbeidet. Vi avventer derfor med ny
innsats på dette området, slik at det vi gjør føyer seg inn i prosjektene det er søkt om.

Sandnessjøen 29. februar 2024

for styret 
Arnt J. Johansen


